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Zápis 

XXII. jednání Komise pro inovace Jihočeského kraje 

 

 

 

 

Datum:   17.4.2023 

Místo: zasedací místnost Jihočeského vědeckotechnického parku, 
a.s., Lipová 1789/9, 370 05 České Budějovice 

 

Účastníci jednání:   viz prezenční listina 

 

 

 

 

Program jednání:  

1) Úvod 

2) Aktualizace RIS3 strategie Jihočeského kraje 

3) Aktualizace Marketingové a komunikační strategie inovačního ekosystému 
Jihočeského kraje“ 

4) Informace o aktuálních programech JVTP pro jihočeské startupy 

5) Různé, diskuse 
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Průběh jednání: 

 

 

1) Úvod 

Předseda komise, Miloslav Kamiš, přivítal účastníky jednání a konstatoval, že komise je vzhledem 

k počtu přítomných usnášeníschopná. 

M. Kamiš představil navržený program jednání. K programu nebyla navržena žádná doplnění a úpravy. 

Program jednání byl komisí schválen. 

Jako další termín jednání komise bylo navrženo září 2023. Termín bude v předstihu avizován. 

 

2) Aktualizace RIS3 strategie Jihočeského kraje 

Nejprve byly zrekapitulovány dosavadní kroky v rámci aktualizace strategie: 

 První fáze připomínkování a projednání – do 17.3.2023 

 Projednání Komisí pro inovace 20.3.2023 

 Druhá fáze připomínkování a projednávání – do 13.4.2023 

 Projednání, schválení a doporučení Komisí pro inovace pro další proces (RK a ZK) – 17.4.2023 

Dále byly projednány zaslané připomínky a komentáře. 

1. Jiří Dušek (VŠERS) – obě zaslané připomínky budou zapracovány do návrhu usnesení 

komise. 

2. Hynek Walner (Jihostroj) – zaslané komentáře byly komisí vzaty na vědomí. 

3. Jan Fišerová (MPO) – zaslané připomínky byly vzaty na vědomí a bylo odsouhlaseno, že do 

RIS3 strategie bude dopracována kapitola, kde bude shrnuto, v jakých aktivitách nebo 

částech RIS3 strategie se promítá 7 kritérií základní podmínky pro programové období 

2021-2027, které vyplynuly z nařízení Evropského parlamentu. 

4. Jan Pokorný (ENKI) – na základě zaslané připomínky/dotazu proběhla diskuse týkající se 

financování VaV a efektivity tohoto systému, ze které vyplynul následující závěr: komise se 

k této problematice vrátí na dalších jednáních, v této souvislosti bude mimo jiné 

provedena aktualizace a vyhodnocení projektů v AP RIS3. 

USNESENÍ č. 1/2023: 

Komise pro inovace Jihočeského kraje schvaluje průběžnou aktualizaci RIS3 strategie Jihočeského 
kraje 2021-2027. 

 

V další části proběhla diskuse k zaslanému návrhu stanoviska komise, které bude předloženo společně 

s aktualizovanými dokumenty k RIS3 strategii. O každém dílčím doporučení proběhla samostatná 

diskuse, jedno dílčí doporučení bylo nově zařazeno („Pokračovat v podpoře rozvoje biotechnologií 

(environmentální, potravinářské, medicínské“). Navržené úpravy byly následně odsouhlaseny ve 

společném hlasování členů komise. 

USNESENÍ č. 2/2023: 

Komise pro inovace Jihočeského kraje, jako poradní orgán Rady Jihočeského kraje, navrhuje zabývat 
se v následujícím krátkodobém časovém horizontu prioritně těmito konkrétními kroky: 

 V návaznosti na budoucí záměr rozvoje areálu Jihočeského letiště prověřit zde situované 
průmyslové a rozvojové plochy také z hlediska jejich případného využití pro potřeby rozvoje 
inovačních firem a firem zaměřených na produkci a služby s vyšší přidanou hodnotou s pozitivním 
dopadem na rozvoj regionu. 

 Využít silnou pozici energetiky v kraji, podporovat další rozvoj projektu Jaderného parku a 
podporovat zavádění systémů komunitní energetiky v obcích kraje 

 Zvážit zavedení programu podpory studia technických oborů všech škol s cílem zastavit klesající 
trend počtu absolventů. Určit prioritní, moderní obory vzdělávání, které budou podporovány. 

 Zvážit provedení analýzy a zavedení podpůrného programu pro získávání talentovaných studentů 
a odborníků do Jihočeského kraje a pro podporu zasídlení vzdělaných cizinců. 
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 Pokračovat v podpoře rozvoje biotechnologií (environmentální, potravinářské, medicínské) 

 

Dále pokračovala diskuse týkající se dalšího postupu naplňování obsahu RIS3 strategie. Z diskuse 

vyplynuly následující závěry: 

1) Bylo navrženo, že Komise pro inovace Jihočeského kraje bude iniciovat uspořádání pravidelného 

setkávání klíčových zástupců inovačního podnikání a oblasti VaV v regionu s představiteli vedení kraje 

(např. na roční bázi) spojené s představením novinek, výměny zkušeností v této oblasti apod. 

2) Bylo navrženo, že Komise pro inovace Jihočeského kraje nabízí aktivní účast člena komise na jednání 

rady kraje při projednávání Zprávy o činnosti Komise pro inovace Jihočeského kraje. 

 

3) Aktualizace Marketingové a komunikační strategie inovačního ekosystému Jihočeského 

kraje“ 

M. Kotoun představil dosavadní kroky provedené v rámci aktualizace materiálu „Marketingová a 

komunikační strategie inovačního ekosystému Jihočeského kraje“. 4.4.2023 proběhlo jednání PS 

Propagace. Připomínky, které byly vzneseny a projednány na jednání PS byly následně zapracovány 

do návrhu aktualizace materiálu, který byl následně rozeslán k dalšímu připomínkování. 

Na jednání komise nebyly vzneseny žádné další připomínky. 

 

USNESENÍ č. 3/2023: 

Komise pro inovace Jihočeského kraje schvaluje aktualizaci dokumentu „Marketingová a komunikační 
strategie inovačního ekosystému Jihočeského kraje“. 

 

4) Informace o aktuálních programech JVTP pro jihočeské startupy 

J. Moravcová a L. Chrobočková (JVTP) představili přehled aktuálních programů pro podporu 

začínajících podnikatelů a start upů v Jihočeském kraji: 

 OD NÁPADU K REALIZACI – cyklus on-line webinářů 

 JIHOCZECH – soutěž podnikatelských nápadů  

o Sběr námětů a přihlášek (3.4.2023 - 15.9.2023) 

o Odborný koučink a příprava (16.9.2023 - 5.11.2023)  

o Příprava a trénink prezentace nápadů (6.11.2023 - 17.11.2023) 

o Finále - prezentace před odbornou porotou a případnými investory (22.11.2023) 

 CROSS-BORDER IDEA & START-UP CONTEST 2023 

o Kategorie START-UP | Start-upy (max. 5 let existence firmy) s inovativními produkty 

(výrobky / službami), které mají potenciál podporovat trvale udržitelný regionální rozvoj 

a přinášejí novou přidanou hodnotu pro společnost / komunitu 

o Kategorie NÁPAD | Perspektivní, nové obchodní náměty nebo projektové záměry 

směřující ke stejným cílům jako start-upy, zatím bez existence právního subjektu pro 

jejich realizaci, ale s potenciálem budoucího vzniku samostatného podnikatelského 

subjektu. 

o Přihlášky: od 4. dubna 2023 do 31. května 2023 

o Finále soutěže: úterý 26. září 2023 v Jihočeském kraji 

 JIHOČESKÝ AKCELERAČNÍ PROGRAM 

o Dotace na akceleraci podnikatelské činnosti začínajících podnikatelů a startupů z kraje 

o Příjem žádostí:  od 3.4.2023 do 15.10.2023 

o Alokace: 800 000 Kč, míra podpory: max. 75 % z celkových uznatelných výdajů 

o Dotace: 50 000 Kč – 150 000 Kč 

 

5) Různé, diskuse 

  

Nebyly navrženy žádné další body k projednání. 

https://www.facebook.com/odnapadukrealizaci/
https://www.jihoczech.cz/
https://www.jvtp.cz/preshranicni-start-up-soutez.html
https://www.jvtp.cz/jihocesky-akceleracni-program.html
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……………………………  ……………………………   

zapsal:     schválil:     

Ing. Miroslav Kotoun   Ing. Miloslav Kamiš    

RIS 3 manažer / tajemník komise předseda komise     

 

 

Příloha č. 1 Připomínky / poznámky / náměty k návrhu aktualizace RIS3 strategie 
Jihočeského kraje (2. kolo připomínkování 30.3. – 13.4.2023) 
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Příloha č. 1  

Připomínky / poznámky / náměty k návrhu aktualizace RIS3 strategie Jihočeského kraje 

(2. kolo připomínkování 30.3. – 13.4.2023) 

Jiří Dušek (VŠERS) 

1. v návrhu usnesení bych navrhoval specifikovat u "programu podpory studia technických oborů", zda se jedná i o 

střední školy, nebo VOŠ či VŠ či všechny typy škol  

2. získávání talentů.... zde bych změnil na získávání talentovaných studentů a odborníků 

Hynek Walner (Jihostroj) 

3. Str. 3 – úvod – posílení výzkumné a inovační kapacity – určitě, ČR již není low cost zemí, a znalostní potenciál tu 

je 

4. Bod 3.1. – výborně a výstižně napsáno 

5. Bod 3.3 A – vzdělávání v technických a přírodovědných disciplínách – rozhodně ano, ČR má asi nejvyšší podíl 

průmyslu na HDP v Evropě, a technicky už předbíháme Německo 

6. Str. 6 ,bod 4.1 – nevracení se absolventů VŠ do regionu, bohužel, sám to vidím doma, syn zůstal v Praze a dcera 

v Linci 

7. Str. 6 – nedostatečná práce s předškolními dětmi a motivace. My nosíme do mateřské školy stavebnice Lego a 

Merkur, aby si děti hrály, a budovaly si motorickou zručnost a logické myšlení. 

8. Str. 7 – podpora exkurzí – určitě, už jsme tu letos měli asi 5 exkurzí ze ZŠ a gymnázií, ty děti byly velice vnímavé, 

kvalifikovaně se ptaly, nemám obavy o budoucí generaci 

9. Str. 4.2.1 – rozvoj technicky orientovaných soutěží – každý rok jsme na Dobrodružství s technikou na výstavišti 

ČB na Vzdělání a řemeslo 

10. Str. 8 A 1.2 – udržet stávající talenty – kritický úkol. Vzájemná mobilita do zahraničí – pozor na brain sucking 

11. Str. 10, bod 5.1 – infrastruktura a vybavení. JČ kraj trpí zanedbanou dopravní infrastrukturou (dálnice s termínem 

2022, 2023, 2024 atd.). Pro lidi je to opravdu handicap, o průjezdnosti ČB ani nemluvě. 

12. Str. 11 – marketing výsledků výzkumu. Určitě, v dnešní zrychlené a PR době to bez toho nejde. Co není na netu, 

to neexistuje. 

13. Str. 12 – cíl B 1.2 – mobilita výzkumných pracovníků do zahraničí, na to pozor, pak se nevrátí. 

14. Str. 15 – digitální transformace firem – samozřejmě, to je dnes velké téma, a pracujeme na tom. Úvodník časopisu 

Euro už napsal AI robot, a dobrou češtinou. 

15. Str. 18, bod 6.3 – počet patentových přihlášek – naše zákazníky nezajímají patenty, chtějí špičkovou kvalitu, 

technickou úroveň, dobrou komunikaci a podporu 

16. Str. 20 – Zelená dohoda pro Evropu – američtí zákazníci nám říkají: nás nezajímá, co si v Evropě děláte s cenami 

energií, to je váš problém, tak prostě budeme nakupovat jinde. 

17. Str. 21 – kybernetická bezpečnost. Ano, je to téma, měli jsme několik hackerských útoků na náš web. 

Jana Fišerová (MPO, národní RIS3 tým) 

18. Zdůraznit 7 kritérií základní podmínky pro programové období 2021-2027, které vyplynuly z nařízení Evropského 

parlamentu. Tato kritéria by měla naplňovat strategické a specifické cíle a procházet, tak celou Vaší krajskou 

RIS3. Jedná se o tato: 

a. RIS3 reaguje na aktuální překážky pro šíření inovací 

b. existuje regionální instituce subjekt odpovědný za řízení RIS3 

c. existuje funkční systém monitorování a hodnocení RI3 

d. existuje funkční EDP proces  

e. jsou definována opatření nezbytná ke zlepšení regionálních systémů výzkumu a inovací 

f. jsou definována opatření ke zvládnutí průmyslové transformace (Průmysl 4.0) 

g. jsou definována opatření pro mezinárodní spolupráci v oblasti VaVaI 

19. Co se týká domén specializace, ty vycházejí z Vašich krajských strategických potřeb. 
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20. Doporučení: vypsat náplň 7 kritérií v bodech – na konec dokumentu (jako samostatnou kapitolu), myšleno v jakých 

aktivitách se přesně odráží 7 kritérií základní podmínky. 

Jan Pokorný (ENKI) - připomínka/dotaz „mimo protokol“ k diskusi 

21. Indikátorem vědecké činnosti jsou finance vkládané do výzkumu.  Komu se zodpovídá věda ze svého „dopadu na 

společnost“? Zase jenom vědcům? To by mohlo časem  vést k pocitu excelence a nadřazenosti a přehlížení 

praktické zkušenosti. 

 


